

## MINUTES OF PROCEEDINGS

Thursday, December 9, 1971  
(73)

## [Text]

The Standing Committee on Public Accounts met *in camera* at 9:37 a.m. this day, the Chairman, Mr. Hales, presiding.

*Members present:* Messrs. Cafik, Clermont, Crouse, Dupras, Flemming, Hales, Mather, Schumacher and Whiting—(9).

*Other M.P. present:* Mr. Bigg.

*Witnesses:* From the Canadian Broadcasting Corporation: Messrs. Victor W. F. Davies, Vice President, Finance; G. A. Flaherty, Assistant General Counsel. From the Auditor General's Office: Mr. E. Cooke, Audit Director. From the Research Branch of the Parliamentary Library: Mr. Eric Adams.

Copies of a revised draft report of the Sub-Committee on Paragraph 55 of the Auditor General's 1969 Report were distributed.

Mr. Cafik reported that in accordance with authority granted by the House on February 25, 1971 to retain legal counsel, he had approached Mr. J. A. Coates of Toronto to act in this capacity. Mr. Coates had agreed to act as counsel in this matter.

On the basis of this acceptance, Mr. Cafik had written to Mr. Coates raising three specific legal questions which required answers; in return Mr. Coates had replied in a letter which Mr. Cafik read in the record.

After discussion, it was agreed that the Sub-Committee should meet to discuss this matter further, with Mr. Coates, officials of the CBC and a representative of the Auditor General's Office in attendance. Mr. Cafik, as Chairman of the Sub-Committee, agreed to convene such a meeting. It was also agreed that the Sub-Committee would be open to any members of the main Committee who wished to attend.

At the request of the Committee, Mr. Cafik agreed to provide the members of the Sub-Committee with copies of the revised draft report and the legal opinions of Messrs. Coates and Ainsley as well as copies of exhibits which it is proposed be attached to the Sub-Committee's report.

The Chairman stated that Mr. Eric Adams of the Research Branch of the Library of Parliament had been working with Mr. Cafik's Sub-Committee. The Chairman had obtained agreement from the Chief of the Research Branch for Mr. Adams' services to be available to the Committee as a whole on more general matters. It was agreed that Mr. Adams could be usefully employed on research by the Committee.

It was agreed that the Sub-Committee on Agenda and Procedure would meet on Tuesday, December 14th to start work on the Report to the House.

At 10:50 a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Tuesday, December 14, 1971  
(74)

## PROCÈS-VERBAL

Le jeudi 9 décembre 1971  
(73)

## [Texte]

Le Comité permanent des comptes publics se réunit aujourd'hui à huis clos à 9 h 37 du matin, sous la présidence de M. Hales.

*Députés présents:* MM. Cafik, Clermont, Crouse, Dupras, Flemming, Hales, Mather, Schumacher et Whiting—(9).

*Autre député présent:* M. Bigg.

*Témoins:* De la société Radio-Canada: MM. Victor W. F. Davies, vice-président, finances; G. A. Flaherty, conseiller général adjoint; du bureau de l'Auditeur général: M. E. Cooke, directeur de la vérification; de la direction de la recherche de la bibliothèque du Parlement: M. Eric Adams.

On distribue des exemplaires du projet de Rapport révisé du sous-comité sur le paragraphe 55 du Rapport de l'auditeur général(1969).

M. Cafik souligne que la Chambre a accordé le 25 février 1971 la permission de retenir les services d'un conseiller juridique; à ce sujet, il a communiqué avec M. J. A. Coates de Toronto; ce dernier a accepté d'être conseiller dans cette affaire.

M. Cafik a donc écrit à M. Coates en soulevant trois questions juridiques précises nécessitant une réponse; M. Coates a répondu et M. Cafik lit la lettre aux fins du dossier.

Après discussion, on décide que le sous-comité devra se réunir pour étudier plus à fond cette question en présence de M. Coates, de hauts-fonctionnaires de la société Radio-Canada et d'un représentant du bureau de l'Auditeur général. M. Cafik, président du sous-comité, accepte de convoquer cette réunion. On décide aussi que tout membre du comité principal qui le désire pourra se joindre aux discussions du sous-comité.

A la demande du Comité, M. Cafik accepte de fournir aux membres du sous-comité des exemplaires du projet de Rapport révisé, des avis juridiques de MM. Coates et Ainsley, de même que des documents qu'on se propose d'annexer au Rapport du sous-comité.

Le président mentionne que M. Eric Adams de la direction de la recherche de la bibliothèque du Parlement a travaillé de concert avec le sous-comité de M. Cafik. Le président a obtenu la permission du chef de la direction de la recherche de retenir les services de M. Adams pour répondre aux questions d'ordre général que pourrait se poser le Comité. M. Adams pourrait faire des recherches très utiles pour le Comité.

On décide que le sous-comité du programme de la procédure se réunira le mardi 14 décembre pour commencer l'étude du Rapport à la Chambre.

A 10 h 50 du matin, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le mardi 14 décembre 1971  
(74)